
اخبار كشور
صفحه  10

شنبه ۲۹ فروردین 1۳۹۴ 
۲۸ جمادی الثانی1۴۳6 - شماره ۲10۳۷

فصل ســوم از مذاکرات هسته ای که با روی کارآمدن دولت یازدهم شکل 
گرفت، از همان ابتدا با رویکرد برد برد )به بیان رئیس جمهور( آغاز به کار کرد.

پنج شــنبه گذشــته، رئیس جمهور محترم در مراســم روز ملی فناوری 
هسته ای درباره استراتژی برد برد در مذاکرات این گونه می گوید: »ما هیچ گاه 
نمی خواهیم در این مذاکرات کسی را شکست بدهیم! ما دنبال احقاق حقوق 
خودمان و به دنبال مذاکراتی هستیم که برد برد باشد. هم نفع ما در آن لحاظ 

شود و هم نفع دیگران.«
اتخاذ رویکرد برد برد در مذاکراتی که هدف آن احقاق حقوق ملت ایران و 
رفع تحریم های ظالمانه است که بعضاً به بهانه هسته ای وضع شده امری بسیار 
قابل تأمل است. خصوصاً در شرایطی که طرف مذاکره ما عبارت است از سران 

جبهه استکبار )آمریکا، انگلیس، فرانسه و آلمان( به اضافه روسیه و چین.
البته با تدبیر تیم فعلی مذاکرات هسته ای، دولت ایالات متحده آمریکابه طرف 
اصلی مذاکره با ما بدل شده و سایر طرف ها، نقشهای حاشیه ای بر عهده داشته و 
یاعملًا خنثی هستند. تا جایی که تقریباً در همه ادوار نشست های مذاکرات در 
یک سال و نیم گذشته، ابتدا نمایندگان ایران و آمریکا با یکدیگر دیدار کرده و 
سپس نشست های عمومی تر برگزار شده است. لذا می توان گفت که هم اکنون 
جمهوری اســلامی در مذاکرات هسته ای در مقابل لجوج ترین، بدعهدترین و 

دشمن ترین دشمنانش قرار گرفته و باید با او دست و پنجه نرم کند.
کافی اســت که اندکی بیندیشم و از خود ســؤال کنیم که برد آمریکا و 
متحدانش در این مذاکرات در چه صورت محقق خواهد شد؟ پاسخ این پرسش 
مشخص است: پیروزی جبهه استکبار به سرکردگی آمریکا در مذاکرات هسته ای 
این است که موفق شوند بخشی از برنامه هسته ای ما را متوقف کنند یا به عقب 
برانند یا به تعبیر اوباما، اگر بتوانند تک تک پیچ های صنعت هسته ای ما را باز 
کرده و نابود ســازند! این موضع و هدفی است که آنها به دفعات بر زبان آورده 

و تکرار کرده اند.
حال، سؤال اساسی اینجاست که با وجود چنین طرف مذاکره ای، آیا رویکرد 
برد برد می تواند به حفظ کامل حقوق ملت منجر شود؟ و آیا بدون شکست آمریکا 
در این مذاکرات چنانکه رئیس جمهور محترم می گویند که ما به دنبال شکست 

هیچ کس نیستیم! می توان برای ملت مظلوم و مقتدر ایران احقاق حق کرد؟
اصلًا به لحاظ عقلی چگونه ممکن اســت که دو رقیب، در یک آوردگاه به 
مبارزه بپردازند و نتیجه رقابت به گونه ای باشد که هر دو طرف پیروز شوند؟! 
چنین چیزی تنها در امر تجارت و خرید و فروش امکان پذیر است. یعنی یک 
خریدار و یک فروشنده، یکی برای کاهش قیمت و دیگری برای افزایش قیمت 
چانه زنی کنند و نهایتاً معامله ای انجام بشود که طرفین معامله از آن سود ببرند. اما 
این در مورد مذاکرات هسته ای ما مصداق ندارد. در کلام رئیس جمهور و دیگران 
نیز همواره شنیده ایم که از مذاکره کنندگان باعنوان سرداران جبهه دیپلماسی 
یاد می شــود. هیچ کس آنها را تاجران بازار دیپلماتیک! نخوانده و صحیح نیز 
همین است که مذاکره کنندگان ما در یک جبهه نبرد دیپلماتیک قرار گرفته اند.

اما واقعیت تلخ مذاکرات فعلی این است که با توجه به رویکرداتخاذ شده، 
اساساً پیش فرض تیم مذاکره کننده ایرانی بر واگذار کردن امتیازاتی به دشمن، 
برای دستیابی به امتیاز است. با یک حساب سرانگشتی و همچنین با نگاهی به 
تجربیات تلخ گذشته می توان پی برد که قرار نیست حقوق از دست رفته قبلی 
ملت احیا شود بلکه بناست بخش دیگری از حقوق و منافع این ملت تضییع شده 
و چنانچه به رایگان واگذار نشود در ازای دریافت امتیازات تحقیر کننده، میان ما 
و دشمن مبادله گردد. شاهد مثال این امر هم، توافق موسوم به ژنو است که طی 
آن، ما متعهد به پذیرش محدودیتها و بازرسی های جدید در برنامه هسته ای شدیم 
و ذخیره ارزشمند سوخت 20 درصدمان را خنثی کردیم و...، تا آنها در مقابل، 
بخش بسیار اندکی از اموال بلوکه شده خودمان را آن هم با محدودیتهای ویژه 
و بعضاً در قالب کالاها و خدمات مشخص! به ما برگردانند. یعنی مجدداً هزینه 
سنگینی را از استقلال و عزت ملی و از دستاوردهای صنعت هسته ای دادیم تا 
آمریکایی هااز جیب خودمان مبالغ ناقابلی را به ما پرداخت کنند! با این اوصاف 

آیا شیوه برد برد، روشی عقلایی برای ادامه مذاکرات خواهد بود؟

وزیرعلوم:
ادغام دانشگاه علوم اقتصادی 

تکلیف قانونی بود
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری اعلام کرد: ادغام دانشگاه علوم اقتصادی با 

دانشگاه خوارزمی یک تکلیف قانونی بود. 
وی بااشاره به ادغام دانشگاه علوم اقتصادی براساس مجوز شورای گسترش، 
اظهار داشت: این ادغام به نفع دانشجویان دانشگاه علوم اقتصادی است و باعث 

ارتقای دانشگاه علوم اقتصادی خواهد شد. 
وزیر علوم بااشــاره به اعتراض دانشجویان علوم اقتصادی به ایسنا گفت: 
دانشــگاه خوارزمی جزو 20 دانشگاه برتر کشــور است، در حالی که دانشگاه 

علوم اقتصادی فاقد مجوز دانشگاه و در سطح دانشکده بود. 
فرهادی ادامه داد: ادغام دانشــگاه علوم اقتصادی یک تکلیف بوده است، 
شــورای عالی اداری ادغام این دانشکده را 10 سال پیش مصوب کرده بود. به 
همین دلیل چند دانشگاه برای این امر کاندیدا شده بودند که در نهایت دانشگاه 

خوارزمی برگزیده شد و به تصویب شورای گسترش آموزش عالی رسید. 
وی درمورد نحوه فعالیت دانشــگاه علوم اقتصادی و مدرک دانشــجویان 
توضیح داد: فعالیت این دانشــگاه در قالب همین سه دانشکده در تهران ادامه 

خواهد داشت و این دانشکده ها به کرج منتقل نمی شود. 
به گفته وزیر علوم، دانشــجویانی که اکنون در این دانشــگاه مشغول به 
تحصیل هستند با عنوان دانشجوی علوم اقتصادی فارغ التحصیل می شوند،اما 
دانشجویان ورودی  جدید با نام دانشگاه خوارزمی فارغ التحصیل خواهند شد. 
وزیر علوم در پایان تاکید کرد: ادغام دانشگاه علوم اقتصادی قانونی و سامان 
دهی وضعیت این دانشکده مورد نظر شورای عالی انقلاب فرهنگی بوده است، 
همچنین با توجه به ممنوعیت گسترش آموزش عالی در تهران،تبدیل دانشکده 
به دانشگاه باید با مجوز شورای عالی انقلاب فرهنگی صورت گیرد که دانشگاه 

علوم اقتصادی فاقد این مجوز بوده است. 
تکذیب شوراي عالي انقلاب فرهنگي 
درباره ادغام دانشگاه علوم اقتصادی

دبیرخانه شــورای عالی انقلاب فرهنگی با صــدور اطلاعیه ای اعلام کرد 
که این شــورا مصوبه ای در خصوص ادغام دانشگاه علوم اقتصادی در دانشگاه 

خوارزمی ندارد.
در این اطلاعیه آمده است: »پیرو درج خبری مبنی بر ادغام دانشگاه علوم 
اقتصادی در دانشگاه خوارزمی براساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
به اطلاع می رســاند این شورا مصوبه ای در این خصوص ندارد و ادعای مطرح 

شده در این زمینه تکذیب می شود.
شایان ذکر است وزیر علوم  اخیرا در خصوص ادغام انجام شده، با اشاره به 
اینکه: »این مســئله دست ما نبوده و مصوبه چهار الي پنج سال پیش شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي و مصوبه 10 ســال پیش شوراي عالي اداري است گفته 
بود:. در این مصوبه به صراحت گفته شــده اســت که دانشگاه علوم اقتصادي 
در یکي از دانشگاه هاي سراسري تهران ادغام شود. ادغام این دو دانشگاه در 
چارچوب قانون صورت گرفته است، قبلا نیز وضعیت چند دانشگاه دیگر بررسی 
شــده بود؛ و به این جمع بندي رسیدند که چون دانشگاه خوارزمي دانشکده 
اقتصاد ندارد، دانشگاه علوم اقتصادي در این دانشگاه ادغام شود.« گفتنی است  
یکي از دلایل نارضایتي دانشجویان همین است، دانشگاه علوم اقتصادي هراز 
چند گاهي به عنوان گزینه ادغام با یکي از دانشگاه هاي تهران مطرح مي شد، 
اما حالا دانشجویان این دانشگاه معتقدند که انتخاب خوارزمي براي ادغام در 

سطح علمي آنها نیست.
کلید نهایی سؤالات آزمون دکترا

منتشر می شود
پاسخنامه و کلید نهایی و پاسخنامه آزمون دکترای 94 از عصر روز یکشنبه 

30 فروردین بر روی سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار می گیرد.
پس از اعلام نتایج آزمون دکترا نیمه متمرکز سال 94 فرآیند انتخاب رشته 
داوطلبان از دوشنبه 31 فروردین آغاز و تا روز پنجشنبه سوم اردیبهشت ماه 

ادامه خواهد داشت.
داوطلبان در این مدت با مراجعه به ســایت ســازمان سنجش و مطالعه 
راهنمای انتخاب رشته، به انتخاب کد رشته محل های مورد علاقه اقدام و کد 
رشته محل های انتخابی خود را به ترتیب اولویت علاقه وارد فرم انتخاب رشته 

اینترنتی خود کنند.
گفتنی اســت، پاســخنامه و کلید نهایی این آزمون از عصر یکشنبه 30 

فروردین بر روی سایت سازمان سنجش آموزش کشور قرار می گیرد.
نامهسرگشادهجنبشعدالتخواهدانشجوییبهآیتاللههاشمی

لطفاً متناسب با هاشمی جدید
 امام جدید تولید نکنید

جنبش عدالتخواه دانشــجویی در نامه سرگشاده خطاب به هاشمی اعلام 
کرد: آقای هاشمی! لطفاً متناسب با هاشمی جدید، امام جدید تولید نکنید.

در قسمت هایی از این نامه آمده است پس از رحلت امام)ره(، برخی جناح ها 
و قبایل مغرض سیاسی، هر کدام به فراخور نیازها و منافعشان، امام خمینی هایی 

را تولید کردند تا با وقاحت تمام با او کاسبی کنند.
انتظار طبیعی از شــما این بود که با تعصــب و غیرت فراوان، جلوی این 
تحریف های ناصحیح، که براســاس منفعت طلبی های قبیله ای، نومن ببعض و 
نکفر ببعض، با امام راحل برخورد می کرد، را بگیرید، نه این که در کمال تأسف، 

خودتان نیز در این چرخه غلط قرار بگیرید.
این نامه می افزاید: اگر شــما نســبت به ابتدای انقلاب تغییرات فراوانی 
داشــته اید، صحیح نیست اگر بخواهید متناســب با هاشمی جدید، امام)ره( 

جدیدی نیز تولید بفرمایید.
به ضمیمه نامه ای که پیش روی شماســت، جلد بیســت و یکم صحیفه 
امام روح الله را، جهت تجدید آشــنایی با چهره واقعی امام محضر شــریفتان 

ارسال می کنیم.

درمکتب امام

امام خمینی)ره(:
اگر دنیا در آتش این دو ابرقدرت ]شــوروی و آمریکا[ می ســوزد 
برای همان هوای نفســی است که عمال این دو ابرقدرت و خود آنها 
دارند. اگر کشــورهای اسلامی در آتش این مفاسد می سوزد برای این 
است که کسانی که متصدی آن امور هستند هواهای نفسانی دارند و 

خودشان را می بینند و همه را برای خود می خواهند.
صحیفهامام؛ج۱۷؛ص۴۹۴|جماران؛۲۱خرداد۱۳۶۲

خودخواهیحاکمان

اخبار دانشگاه

نگاهروحانی: ۱+5 بیشتر از ما به توافق نیاز دارد

برد- برد هسته ای و حقوق ملت
مصطفیهاشمی

ظریف: كشورهای خارجی نباید برای آینده  یمن شرط بگذارند
وزیرخارجهکشــورماندرمصاحبهباشــبکه
یورونیوزتاکیدکرد:راهحلمسئلهیمنآغازمذاکرات
داخلیدراینکشوراستودولتهایخارجینباید

برایآیندهاینکشورشرطتعیینکنند.
بان کی مون دبیرکل سازمان ملل  روز پنجشنبه در تماس 
تلفنی با محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشــورمان در 
خصوص مهمترین مســائل جهانی و منطقه ای گفت وگو و 

تبادل نظر کرد.
در این تماس تلفنی، وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره 
به ادامه حملات عربستان سعودی به مردم و زیرساخت های 
یمــن بر توقف فوری این حملات و ارســال کمک به مردم 
بی دفاع این کشور تأکید کرد. ظریف با اشاره به طرح چهار 
ماده ای جمهوری اسلامی ایران برای خاتمه بحران یمن، بر 
انجام هر چه سریع تر گفت وگوها بین گروه های یمنی تأکید 

و آمادگی کشورمان را برای حل این بحران اعلام کرد.
بان کی مون دبیرکل سازمان ملل نیز در این گفت وگو 
ضمن قدردانی از تلاش های جمهوری اسلامی ایران بر پایان 
مســالمت آمیز بحران یمن و لزوم ارسال فوری کمک های 
پزشکی و غذایی به آسیب دیدگان در این کشور تأکید کرد.
کشورهایخارجینبایدبرایآیندهیمنشرطبگذارند

محمــد جواد ظریف وزیر امور خارجه  کشــورمان در 
مصاحبه با شــبکه خبری »یورونیوز« تأکید کرد که راه حل 

مســئله یمن آغاز مذاکرات داخلی در این کشــور است و 
دولت های خارجی نباید برای آینده این کشور شرط تعیین 

کنند.
وی در این رابطه گفت: »ما باید شــاهد مذاکرات درون 
یمن، مذاکره یمنی-یمنی، مذاکره بین خود یمنی ها باشیم.«

به گزارش فارس وزیر خارجه کشورمان با منع کشورها 
از مشارکت در عملیات نظامی عربستان در یمن، ابراز داشت: 
»دیگران نباید در گفت وگوهای یمن مشــارکت کنند. این 
مذاکره ای بین یمنی ها و کشورهای خارجی یا مذاکره بین 

قدرت های خارجی نیست.«

وی تاکید کرد : »قدرت های خارجی نباید برای آینده 
یمن شرط بگذارند یا درگیر مذاکره شوند. آنچه که آنها باید 
انجام دهند، تسهیل گفت وگو میان جناح های مختلف یمنی 

است. و این چیزی است که ما آماده انجام آن  هستیم.«
دیدارظریفبانخستوزیرپرتغال

وزیر امور خارجه کشــورمان که برای یک دیدار رسمی 
به پرتغال سفر کرده است، با »پدرو پاسوس کوئلو« نخست 

وزیر پرتغال دیدار و گفتگو کرد. 
وی در این دیدار ابراز امیدواری کرد: مناسبات دو کشور 

بیش از گذشته گسترش یابد. 
ظریــف با تبیین آخرین تحــولات مربوط به مذاکرات 
هسته ای بر ضرورت تعامل مسئولانه کشورهای اروپایی در 

حمایت از این مذاکرات تاکید کرد. 
وزیر امور خارجه کشورمان همچنین مواضع جمهوری 

اسلامی ایران در مورد تحولات یمن را تشریح کرد. 
ظریف با تشــریح اقدامات صادقانــه و قاطعانه و بدون 
تبعیض جمهوری اســلامی ایران در مقابله با تروریسم، بر 
ضرورت همراهی اروپا در برخورد با این پدیده بمنظور افزایش 

ثبات و امنیت منطقه و جهان تاکید کرد. 
پدرو پاسوس کوئلو، نخست وزیر پرتغال نیز در این دیدار 
تصریح کرد: دستیابی به توافق جامع در قضیه هسته ای برای 

اروپا و جهان از اهمیت بالایی برخوردار است. 

دیدارحسین در عربســتان وزیرخارجه
صادقیسفیرایراناطمیناندادریاضماموران
خاطیفرودگاهجدهرادرسریعترینزمانممکن

وقاطعانهبهاشدمجازاتخواهدرساند.
به گزارش ایرنا؛ سفیر ایران در عربستان سعودی 
با وزیر خارجه عربســتان ســعودی ملاقات و درباره 
موضوعات مختلف دو جانبه و منطقه ای از جمله تعرض 

به دو نوجوان ایرانی گفت و گو کرد.
سفیر ایران در این دیدار با اشاره با حادثه  فرودگاه 
جده و اظهار اینکه این مسئله احساسات عمومی ملت 
ایران را جریحه دار کرده است خواستار اقدام جدی و 
قاطع دولت عربستان در برخورد با مأمورین متخلف 

شده است.

حســین صادقی در این ملاقات با اشاره به اوضاع 
منطقه و تحولات یمن مواضع و دیدگاههای ایران را 
تشــریح کرد و گفت: جمهوری اسلامی ایران تداوم 
جنــگ و خونریزی در یمن را بــه مصلحت منطقه 
و کشــورهای اســلامی نمی داند و معتقد است تنها 
قدرتهای خارجی و نیز بدخواهان جهان اسلام در قالب 
تشدید اختلافات میان کشورهای اسلامی از آن بهره 
خواهند برد و لذا خواهان اعلام فوری آتش بس و آغاز 
کمک های انسان دوستانه به ملت مظلوم و آسیب دیده 

یمن می باشد.
ســعود الفیصل وزیر خارجه عربستان نیز در این 
دیــدار در خصوص مأمورین متخلــف فرودگاه جده 
اطمینان داد که عربســتان ســعودی این افراد را در 

ســریعترین زمــان ممکن قاطعانه به اشــد مجازات 
خواهد رساند.

وی همچنین با بیان اینکه ما اهمیت ویژه ای برای 
جمهوری اسلامی ایران قائل هستیم خواهان گشایش 

صفحه جدیدی در مناسبات دو کشور شده است.
در این دیدار دو طرف مســائل مشــترک مورد 
اهتمام و زمینه های مختلف روابط ایران و عربســتان 

را بررسی کردند.
طی دو هفته گذشــته این ســومین مقام رسمی 
عربســتان سعودی اســت که در دیدار با سفیر ایران 
نسبت به پیگیری فوری موضوع حادثه فرودگاه جده 
و اعمال اشــد مجازات در مورد عاملین آن اظهار نظر 

کرده است.

دردیدارسفیرایران

سعودالفیصل: خاطیان فرودگاه جده را 
به اشد مجازات خواهیم رساند

قم- خبرنگار کیهان:
آزمونسراسریپذیرشحوزههایعلمیهدیروزهمزمانباقمدر۴۹

مرکزاستانوشهرستاندرکشوربرگزارشد.
حجت الاســلام عبدالکریم فرحانی معاون آموزش حوزه های علمیه گفت: در 
آزمون امسال بیش از 22 هزار داوطلب مقاطع تحصیلی سیکل، هشتم جدید، دیپلم 
و دانشگاهی به رقابت پرداختند. وی با بیان اینکه 18 هزار و 500 نفر از سراسر 
کشور در ســال تحصیلی جدید در حوزه های علمیه پذیرش خواهند شد افزود: 
برگزیدگان بعد از قبولی در آزمون و مصاحبه حضوری، در 420 مدرسه بلندمدت 
و سفیران هدایت مشغول تحصیل می شوند. فرحانی افزود: داوطلبان می توانند از 
25 اردیبهشت با مراجعه به سایت معاون آموزش حوزه های علمیه، از نتایج آزمون 
اطلاع یابند و در مراحل بعد با مراجعه به مدیریت های استانی، دیگر مراحل پذیرش 
را انجام دهند. آزمون پذیرش طلاب در استان قم هم با حضور شرکت کنندگان در 

شبستان نجمه خاتون حرم مطهر حضرت معصومه)س( برگزار شد.

همزمانباقمو۴۹مرکزاستانوشهرستان
آزمون سراسری پذیرش حوزه های علمیه 

برگزار شد

رشت - خبرنگار کیهان : 
نیازمند تاکیدکرد:ما رئیسجمهورکشورمان
توافقنیستیمو۱+5بیشترازمابهآننیازداردو
مهمترینهدفماایناستکهبهدنیااعلامکنیم

تهمتهاییکهبهمازدندواهیبودهاست.
حجت الاسلام حسن روحانی در جمع خبرنگاران در 
استانداری گیلان با اشــاره به اتخاذ تصمیمات این سفر 
گفت: این تصمیمات در چند جلسه بررسی و برای آنها از 
جمله راه آهن تصمیمات خوبی اتخاذ شــد و امیدواریم تا 

سال آینده مردم شاهد اجرای این پروژه باشند.
روحانی ادامه داد: اتصال راه آهن به انزلی انجام می شود 
و مسیر آستارا که به قفقاز و کشورهای اروپای شرقی وصل 
می شود عملیات اجرایی آنها آغاز می شود و امیدوارم بتوانیم 
اعتبار لازم را بــرای آن فراهم کنیم و دولت این طرح را 

دنبال می کند.
ساختبندرکاسپیندرمنطقهآزادانزلی

با۲۲پستاسکله
وی درباره 11 کیلومتر آزاد راه رشــت   ـ قزوین گفت: 
این پروژه با 900 تا یک هزار میلیارد تومان هزینه عملیاتی 
می شــود و بندر کاسپین می تواند برای دریای خزر با 22 
پست اسکله بندر بزرگی باشــد و امیدواریم چهار پست 

اسکله آن تا اوایل سال آینده به بهره برداری برسد.
رئیس جمهور به طرح های دیگر گیلان اشــاره کرد و 
افزود : در این ســفر 795 میلیارد تومان برای 18 طرح و 
پروژه قرار دادیم که در ســال جاری یا سال آینده اجرایی 

می شود و به قول های خود عمل می کنیم.
اگرتوافقنشودسازمانتحریمباقینمیماند

روحانی درباره توافق هسته ای اظهار داشت : ما نیازمند 
این توافق نیســتیم و 1+5 بیشــتر از ما به آن نیاز دارد و 
مهم ترین هدف ما این است که به دنیا اعلام کنیم تهمت هایی 
که به ما زدند واهی بوده و دنیا اعتراف کند مردم ایران حق 

دارند از فناوری هسته ای و صلح آمیز استفاده کنند.
وی با تاکید بر اینکه ســازمان تحریم به صورت قبلی 
نمی تواند ادامه یابد، گفت: اگر توافق نشود سازمان تحریم 
باقی نمی ماند و توافق شدن به نفع همه است و امیدواریم 
به توافق عزت مندانه که منافع ملی در آن تامین می شود 

برسیم.
رئیس جمهور درباره مســایل فرهنگی استان خاطر 
نشان کرد: تصمیم گرفتیم کتابخانه مرکزی رشت تکمیل 
شود و امسال تالار مرکزی نیز تکمیل می شود و طرح های 
نیمه تمام در کشــور بســیار زیاد است که باید به بخش 
خصوصی واگذار شوند و با بودجه فعلی کشور بهره برداری 

از آنها امکانپذیر نیست.
روحانیدرجلسهشورایاداریاستانگیلان

رئیس جمهور کشورمان در این جلسه وظیفه دولت 
را ایجــاد فضای امــن برای فعالیت بخــش خصوصی و 
ســرمایه گذاران دانست و گفت: ســپردن کارها به دست 
مــردم و زدودن مقررات اضافی از اهمیت زیادی در روند 

توسعه کشور برخوردار است. 
وی افزود: فساد با شعار، دستگیری و زندانی کردن از 
بین نمی رود بلکه باید راه فساد را بست. کاستن از مقررات 
و شــفافیت در اطلاعات، لازمه مبارزه با فساد است. همه 
اطلاعات باید شــفاف و در اختیار همــگان قرار گیرند و 
حرکت به سمت دولت الکترونیک در این راستا از اهمیت 

زیادی برخوردار است. 

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه »باید سود تسهیلات 
بانکی متعادل شــود« اظهار داشت: نرخ سود تسهیلات 
بانکی باید همزمان با کاهش نرخ تورم، کاســته شــود و 

متعادل گردد. 
روحانی بیکاری را معضل بزرگ کشور دانست و تاکید 
کرد: باید در سال جدید با حرکت به سمت رونق اقتصادی، 
برای رفع این معضل تلاش کنیم چرا که با رونق اقتصادی، 

نشاط، درآمد، رفاه و اشتغال می آید. 
روحانیدرجمععلماوایثارگران

 حجت الاسلام حسن روحانی در جمع علما، ایثارگران 
و برگزیدگان استان گیلان گفت: جبهه دیپلماسی ما ادامه 
جبهه جنگ و جبهه جنگ، ادامه جبهه انقلاب و نهضت 

اسلامی بود و این یک خط واحد است. 
وی با تاکید بر این که »سرداران دیپلماسی ما همانند 
دوران جنگ در برابر قدرتهای جهانی ایستاده اند«، افزود: 
این مسئله مهم نشان می دهد که ما می توانیم برای رسیدن 
به موفقیت، راه کوتاهتر و کم هزینه تری را انتخاب کنیم 
و وظیفه نخبگان و برگزیدگان هر استان، انتخاب راههای 
کوتاهتــر و کم هزینه تر برای رســیدن به اهداف متعالی 

کشور است. 
رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت نقد و انتقاد دلسوزانه 
در تقویت نظام اظهار داشــت: منتقد دلسوز عین حامی 
دلسوز اســت چرا که منتقدی که دلسوزانه حرف بزند و 
نکته ای را بیان کند، در مسیر تقویت نظام گام برمی دارد. 
وی  با اشاره به اینکه »البته نقد با به دنبال هوچی گری 
بودن متفاوت است«، گفت: نقد دلسوزانه به نفع کشور و 
نظام است و در سالی که از سوی مقام معظم رهبری به سال 
همدلی و همزبانی نامگذاری شده باید از منافع شخصی و 

جناحی بخاطر منافع ملی و منافع کشور گذشت. 
روحانی:راهآهنگیلاندریایخزررا
بهدریاهایآزادمتصلمیکند

رئیس جمهور کشورمان پس از بازدید از طرح توسعه 
مجتمع بندری کاسپین و طرح تقاطع غیرهم سطح منطقه 
آزاد انزلی، اظهار داشــت: قرار است این بندر با 22 پست 
اسکله تجهیز شود و ما باید از مسیر دریای خزر برای حمل 

و نقل کالا حداکثر بهره برداری را انجام دهیم.
وی جمعیت و قدرت اقتصادی کشــورهای حاشــیه 
دریای خزر را مورد اشاره قرار داد و با تأکید بر اینکه بندر 
انزلی می تواند به هاب ترانزیت منطقه تبدیل شود، افزود: 
تجارت میان این کشورها اهمیت زیادی دارد و فعال شدن 
راه آهن می تواند دریای خزر را به دریاهای آزاد متصل کند.

بازدیدرئیسجمهورازاسکلهکاسپینانزلی
حجت الاسلام حســن روحانی از اسکله و موج شکن 

کاسپین در منطقه آزاد انزلی بازدید کرد.
تعداد پســت های اسکله ای موج شکن 22 پست است 

که قابلیت پهلوگیری شناورهای تا 12هزار تن را دارد.
طول موج شــکن شــرقی دوهزار و ۶۶2 متر و غربی 
دوهزار و 435 متر اســت و میزان پیشرفت موج شکن ها 

55درصد است.
همچنین رئیس جمهور  در جمع مدیران منطقه آزاد 
انزلی و استاندار گیلان آخرین وضعیت توسعه منطقه آزاد 

انزلی را بررسی کرد.
گفتنی است رئیس جمهور، پس از پایان پانزدهمین 
سفر استانی  دولت یازدهم به استان گیلان، روز پنجشنبه 

رشت را به مقصد تهران ترک کرد.

وزیردفاعباتأکیدبراینکهیمندرگیرتهاجم
نظامیجنایتکارانهسعودی-آمریکایی-صهیونیستی
است،نســبتبهنفوذداعشبهکشورهایمنطقه

هشدارداد.
به گزارش فارس، ســردار ســرتیپ پاســدار حسین 
دهقان وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران و نمایندگانی از بیش از 40 کشور با حضور 
در چهارمین نشست امنیت بین المللی مسکو به سخنرانی 
پرداخت. وی در بخشــی از ســخنان خود اظهار داشت: 
مهمترین پیام اینجانب در کنفرانس سال گذشته آن بود 
که جریانات تروریستی از فرآیند تهدیدات امنیتی محدود به 
سمت ایجاد ساختارهای نظامی منظم در حال گذار هستند، 
لذا نیروهای نظامی باید مســئولیت مقابله با این جریانات 

سازمان یافته تروریستی را بر عهده گیرند.
وزیر دفاع کشورمان ادامه داد: همچنین به دولت های 
حامی هشــدار دادم که حمایت از این گروه های جنایتکار 
که به هیچ یک از اصول انسانی و اخلاقی معتقد و پایبند 
نیستند؛ ثبات و امنیت آنها را نیز به خطر خواهد انداخت؛ 
مزید بر آن امکان همزیســتی مسالمت آمیز و همکاری و 
تعاملات سازنده شما با همسایگان و کشورهایی که امروز از 
طریق این گروه های تروریستی امنیت آنها را تهدید می کنید 

را اگر نگوییم غیرممکن، قطعا بسیار دشوار خواهد کرد.
برنامهجدیدنیروهایحامیداعش

وی گفــت: امروز با کمال تأســف باید اعلام کنم که 
دولت هــای حامی داعش و ســایر گروه های تکفیری که 
برنامه های آنها در ســوریه و عراق به نتایج دلخواه نرسیده 
بجای اصلاح رفتار گذشته خود در حال برنامه ریزی برای 
آموزش، سازماندهی مجدد و لجستیک ویژه ای هستند که به 
مرور این نیروها را به افغانستان )که خاستگاه اولیه آنها بوده 
و دروازه ورودی به آسیای میانه محسوب می شود( و قفقاز، 
آسیای مرکزی، هند، غرب چین و حتی اروپا منتقل نمایند؛ 

نمونه های محدودی از فعالیت های نظامی آنها را در آسیای 
مرکزی و قفقاز شــمالی شاهد هستیم. این خطر با توجه 
به تداوم چالش های موجود می تواند موجب شعله ور شدن 
مجدد آتش جنگ و خونریزی در آســیای مرکزی، قفقاز 
جنوبی و شمالی، و تقویت حضور قدرت های فرصت طلب 

و تشدید نگرانی ها شود.
یمندرگیرتهاجمجنایتکارانه

سعودی–آمریکایی-صهیونیستی
وزیر دفاع همچنین اظهار داشت: یـمن، امـروز درگیـر 
تهاجـم نظامـی جـنایتکارانه محور سعودی– آمریکایی- 
صهیونیســتی است. این جریان که با دخالت نظامی خود 
در ســال 2009 و پــس از آن علیرغم تمامی تلاش های 
توطئه آمیز سیاســی-امنیتی تاکنون موفق نشده حرکت 
انقلابــی مردم و ارتش یمن را برای جابجایی آرام قدرت و 
ایجاد کشوری آزاد و مستقل به شکست بکشاند، می خواهد 

با دخالت نظامی به این مهم نائل شود.

وی افــزود: اینجانب به صراحت اعلام می نمایم دولت 
عربستان که با چراغ سبز آمریکا و اسرائیل و اطلاع همکاری 
برخی کشورهای منطقه اقدام به این تجاوز نظامی کرده نه 
تنها موفق به کسب اهداف نامشروع خود در یمن نخواهد 
شد بلکه زمینه فروپاشی خود و قبول شکست های غیرقابل 
جبران را فراهم آورده و سرنوشتی مشابه صدام در انتظار 

آنها خواهد بود.
سردار دهقان همچنین تاکید کرد: موضع قاطع کشور 
مــن توقف فوری و بی قید و شــرط دخالت نظامی، توقف 
درگیری های داخلی در یمن، شکل گیری دولتی فراگیر در 
سایه گفت وگوهای یمنی–یمنی بدون دخالت خارجی است.
مدلپیشرفتهاس۳00رادریافتخواهیمکرد

سردار حســین دهقان وزیر دفاع کشورمان همچنین 
در مصاحبه با خبرگزاری نووستی روسیه  گفت ایران مدل 
پیشرفته و به روزشده سامانه دفاعی اس-300 را از روسیه 

دریافت می کند.

وی همچنین اظهار داشت  تهران برای کار با این سامانه 
نیازی به حضور مشاوران و مربیان روس ندارد.

وزیر دفاع همچنین در پاسخ به سؤال خبرنگار شبکه 
المیادین گفت: توافق درباره تحویل سامانه دفاع موشکی 
اس 300 با دولت روســیه نهایی شده است و صرفا زمان 

تحویل آن به جمهوری اسلامی ایران باقی مانده است.
اعتراضبهعدمبرخوردجدیپاکستان

باگروههایتروریستی
وزیر دفاع کشــورمان همچنین  در حاشیه کنفرانس 
امنیتی بین المللی مسکو با خواجه آصف وزیر دفاع پاکستان 
دیدار و پیرامون مسایل مهم منطقه ای و بین المللی و روابط 

دو جانبه با وی سخن گفت . 
وزیر دفاع کشورمان با اعلام اعتراض شدید و ناخرسندی 
خود از برخورد نکردن جدی دولت پاکســتان با اقدامات 
تروریستی که از ناحیه مرزهای این کشور متوجه شهروندان 
جمهوری اســلامی ایران است، اقدام عاجل و همه جانبه 
دولت و نیروهای مســلح پاکستان را برای مهار و مقابله با 

گروه های تروریستی خواستار شد.
ســردار دهقان از مصوبه پارلمان پاکســتان مبنی بر 
مشــارکت نکردن در تجاوز نظامی به مردم یمن تمجید و 
آن را اقدامی مهم برای کمک به حل مســاله یمن و پایان 

دادن به تجاوز عربستان به این کشور دانست.
وزیــران دفاع ایران و چین نیز در حاشــیه کنفرانس 
امنیت بین المللی مســکو 2015 دیدار و بر عزم تهران و 
پکن برای تقویت و گسترش همه جانبه روابط دفاعی میان 

دو کشور تاکید کردند.
خبــر دیگر این کــه وزیر دفاع بلاروس در حاشــیه 
کنفرانس امنیتی بین المللی مســکو در دیدار با وزیر دفاع 
جمهوری اسلامی ایران، خواستار استفاده از ظرفیت های 
روابط تهران و مینسک برای توسعه همکاری های دوجانبه 

شد.

درچهارمیننشستامنیتبینالمللیمسکو

وزیر دفاع: سرنوشتی شبیه صدام در انتظار   آل سعود است

استاددرسخارجحوزهبهانتساببرخیمطالبنادرستبهحضرت
امامخمینی)ره(واکنشنشاندادوتاکیدکردکهدیدگاههایحضرتامام

رابایدبامطالعهفرمایشاتووصیتنامهایشانبهدستآورد.
به گزارش خبرگزاری رسا، این مرجع تقلید در دیدار مسؤولان برگزاری اعتکاف 

سراسر کشور به نسبت دادن برخی مطالب به حضرت امام)ره( واکنش نشان داد.
وی با تأکید بر اینکه باید موضع گیری ها، ســخنان و وصیت نامه امام)ره( را از 
منابع اصلی مطالعه کرد، اظهار داشت: نباید این مطالب دست نااهلان بیفتد بلکه 

باید دست کسانی باشد که قدر این انقلاب را می دانند.
اســتاد درس خارج حوزه در بخش دیگر سخنان خود با بیان اینکه در صحنه 
اعتکاف بیشــتر کسانی که شرکت می کنند جوانان متدین هستند، گفت: اعتکاف 

فرصت بسیار مهمی است که باید از آن استفاده کنیم.
آیت الله نوری همدانی تصریح کرد: اسلام برای نیروی جوان اهمیت خاصی قائل 
است؛ پیامبر)ص( می فرماید توصیه می کنم نسبت به جوانان نظر مساعد داشته باشید 
زیرا دل های رقیق تری دارند و حرف حق را زودتر می پذیرند، خداوند هنگامی که مرا 

برانگیخت جوانان با من همکاری کردند اما پیران مخالفت کردند.
این مرجع تقلید تأکید کرد: سعی کنید وصیت نامه ها و آثار جوانانی که در 8 سال 
دفاع مقدس جنگیدند و خون دادند را به دست نسل امروز برسانید تا از آنها الگوبرداری 
کنند؛ توجه به جوان ها بسیار لازم است آنها قدرت هایی هستند که می توان از ظرفیت 
آنها در همه عرصه ها استفاده کرد. وی با بیان اینکه دنیای امروز با خلا معنویت مواجه 
است، گفت: پیامبر)ص( برای اینکه در زندگی مردم راهنما و منبعی باشد و براساس آن 
حرکت کنند، کتاب های آسمانی و ائمه اطهار)ع( را معرفی کردند؛ دین و اخلاقی مانند 
اسلام در دنیا حاکم نیست به همین دلیل دنیا چنین وضعیتی دارد. استاد درس خارج 
حوزه با اشــاره به اینکه امروز شــناختن کامل دین با همه ابعاد و شناساندن آن وظیفه 
بسیار مهمی است، ابراز داشت: اسلام می گوید با ظالم باید مبارزه کنید؛ همه مسلمانان 
برای نجات مستضعفان و محرومان وظیفه دارند و باید در برابر ظالمان و مستکبران قیام 
کنند؛ ما باید این اســلام را به دنیا بشناســانیم. آیت الله نوری همدانی خطاب به کسانی 
که مدیریت اعتکاف را دارند، گفت: نباید برای افرادی که در این مراسم معنوی شرکت 
می کنند برنامه های متراکم گذاشت؛ جوانان می خواهند چند روزی را با خدای خویش 
خلوت کنند و توجه داشته باشند؛ نباید تمام وقت افراد را بگیرید، بگذارید آنها فرصتی برای 
خلوت و دعا داشته باشند؛ اعتکاف فرصت بسیار مهمی است که باید از آن استفاده کنیم.

هشدار آیت الله نوری همدانی 
به نسبت دادن برخی مطالب به حضرت امام)ره(

مدیرکلمدارسغیردولتــیوزارتآموزشوپرورشگفت:
5هزارو۲0۴آموزشگاهعلمیآزادبهتعداد۴00هزاردانشآموز
درکشورفعالیتمیکنندکهاگرتمامدانشآموزانازخدمات
آموزشــگاههابهرهمندشوندمبلغتقریبیحدود۹00میلیارد

توماناست.
مجتبی زینیوند ضمن اشاره به غیررسمی بودن فعالیت آموزشگاه های 
آزاد اظهار داشت:  دانش آموزان براساس نیاز خود از این خدمات آموزشی 
بهره می گیرند و تمام آموزشــگاه ها بدون  ارائه هیچ گونه مدرک رسمی 
فعالیت می کنند! وی افزود:  در حال حاضر تعداد 5 هزار و 204  آموزشگاه 
علمی آزاد به صورت تقویتی، تک درس و کنکور در سراســر کشــور  با 
تعداد تقریبا 400 هزار نفر دانش آموز در تمام پایه های تحصیلی مشغول 
فعالیت آموزشی بوده و برنامه های آنها مزاحمتی برای برنامه های رسمی 
در مدارس دولتی و غیردولتی ندارد. مدیرکل مدارس غیردولتی عنوان 
کرد: بنا بر گزارش دفتر آمار وزارت آموزش وپرورش تعداد دانش آموزان 
پیش دانشگاهی در سال جاری 404 هزار و 352 نفر است که اگر تمام 
این دانش آموزان نیز از خدمات آموزشگاه ها بهره مند شوند مبلغ تقریبی 

حدود 900 میلیارد تومان است که عموما صرف حق التدریس مدرسان، 
اجاره بهای املاک آموزشــی، بیمه کارکنان و سایر موارد در طول سال 
تحصیلی می شود. زینیوند در اظهارنظری عجیب با حمایت از فعالیت »غیر 
رسمی« و »بدون نظارت« آموزشگاه های مذکور گفت: آمارهای مختلفی از 
سوی برخی از سایت ها  در خصوص گردش مالی این آموزشگاه ها انتشار 
می یابد که  صحیح نیست)!( فعالیت آموزشگاه های آزاد در جهت دانش 
افزایی و تقویت بنیه علمی دانش آموزان و در راستای اهداف تعلیم و تربیت 
اسلامی است! حمایت مدیرکل مدارس غیردولتی وزارت آموزش وپرورش 
از فعالیت آموزشگاه های مذکور به شکل فعلی در حالی صورت می گیرد که 
چرخه مالی و درآمد زایی حداکثری مراکز آموزشی مورد بحث از حوزه 
انتشارات و کلاس های تضمینی کنکور و عقد قرارداد با مدارس دولتی و 
غیردولتی برای اضافه کردن کتاب های کار غیررســمی به حوزه آموزش 
رسمی صورت می گیرد.  موضوع داغ  انتخاب رشته توسط مراکز مذکور 
با تحمیل فاکتورهای نجومی به والدین دانش آموزان کنکوری نیز بخشی 
دیگر از حوزه تخلف آفرین و فاقد نظارت آموزشگاه های آزاد به اصطلاح 

علمی مورد حمایت زینیوند است. 

مدیرکلمدارسغیردولتیآموزشوپرورش:

گردش مالی آموزشگاه های آزاد زیاد نیست!


